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The article below is a synthesis of the works composed by shipping professionals and senior officials group; made on
the basis of a sery of investigations on ship financing sources in Europe. It shows on the one hand a great deal of
different situations and on the other hand; in the maritime leading countries ; the existence of a true "shipping financial
culture" and/or important state aids. France does not benefit of either of these advantages. [NOT CONTROLLED
OCR], Cet article synthétise les travaux réalisés par un groupe de professionnels maritimes et de hauts fonctionnaires
français à partir d'un ensemble d'investigations sur les sources de financement maritime en Europe. Il fait apparaître
une extrême diversité de situations et le poids prépondérant, dans les pays maritimes dominants, d'une culture
financière maritime et/ou d'importantes aides étatiques. La France ne dispose réellement ni de l'une ni des autres.
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